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Abstract (en)
[origin: US4459130A] A dye preparation consists of a water-soluble acid dye and a water-insoluble basic carrier. The carrier consists of crosslinked
polymer particles of average particle diameter of less than 1 mu m and contains at least 2 mVal/g of quaternary ammonium or phosphonium groups.
The dye reacts with the carrier in an ion exchange reaction and forms a dye polymer latex which can easily isolated in solid form, stored indefinitely
and redispersed in water whenever required. It forms a so-called self-dispersing dye preparation. The dye preparation is useful for making dyed
layers such as in photographic recording materials.

Abstract (de)
Eine Farbstoffzubereitung besteht aus einem wasserlöslichen sauren Farbstoff und einem wasserunlöslichen basischen Träger für den sauren
Farbstoff. Der Träger besteht aus vernetzten Polymerteilchen mit einem mittleren Teilchendurchmesser kleiner als 1 µm und einem Gehalt
an quaternären Ammonium- oder Phosphoniumgruppen von mindestens 2 mVal/g. Der Farbstoff ist in einer Ionenaustauschreaktion auf die
Polymerteilchen aufgezogen. Das so behandelte Polymerisat läßt sich leicht isolieren, lagern und wieder redispergieren unter Bildung von Farbstoff-
Polymer-Latices und eignet sich für die Herstellung gefärbter Schichten, z.B. in fotografischen Aufzeichnungsmaterialien.
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